
Inbreng vragenuur van RTV Slingeland 

Na de mislukte samenwerking binnen 1Achterhoek hebben we ons als organisatie “herpakt” en 
we willen graag verder. Dat wil zeggen samenwerken, leren en professionaliseren. 

In deze strekking heeft uw raad een amendement op de begroting aangenomen; voor deze 
ontwikkeling is een additioneel bedrag van € 18.500 vrijgemaakt. 


Een beroep op deze middelen door RTV is evenwel door de wethouder afgewezen. 

Zie bijlage 1 en bijlage 3. 


Als argument is gehanteerd dat er geen formele overeenkomst ter tafel ligt. Dat is een vereiste 
naar de letter van het amendement.

Hierover twee opmerkingen

1. Een samenwerkingsovereenkomst is het resultaat van een vaak tijdrovend proces waarin je 

samen opties benoemt en uitwerkt en waarin je samen ervaring opdoet; zoiets teken je niet 
over één nacht ijs. Of het wordt een “formele invulling” zoals in bijlage 4. 


2. De beoogde samenwerkingspartner wil pas een overeenkomst tekenen als de gemeente op 
voorhand bereid is extra financiering te garanderen. Regio8 wil er geen geld op toeleggen. 


Het verzoek aan de raad is zich uit te spreken dat het college kan handelen naar de geest van 
het amendement; dat wil zeggen dat het verzoek om additionele financiering NIET wordt 
afgewezen omdat er een (formele) overeenkomst ontbreekt. De intentie, het gedrag en de 
verantwoording van RTV Slingeland op dit moment volstaan. Het proces van samenwerking is 
gestart en wordt nader uitgewerkt en ingevuld.

Daarmee wordt de koers van RTV Slingeland ondersteund en kunnen we verder met 
samenwerken, leren en verdere professionalisering. 


Ter informatie is bijgevoegd


1. Notitie aan de wethouder tbv bespreking begin april

2. Bijlage bij deze notitie = Notitie aan Regio8 met daarin ons voorstel tot samenwerking

3. Reactie van de wethouder, d.d. 19 april, op het verzoek van RTV om additionele financiering

4. Pro forma samenwerkingsovereenkomst


Aanvullend.

Op ons voorstel tot samenwerking (bijalge 2) heeft REGIO8 inmiddels positief gereageerd en door 
de NLPO (brancheorganisatie) is een kwartiermaker vrijgemaakt voor het proces. 

Partijen die thans voor de vorming van een streekomroep om tafel zitten zijn;

- REGiO8

- Radio Ideaal (Bronckhorst en Lochem)

- RTV Slingeland




	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 Bijlage 1


Aan	 	 wethouder Metaal

Van 	 	 bestuur RTV Slingeland


Betreft		 additionele financiering, samenwerking met Regio8

Overleg 	 3 april 2024


Inleiding 
Het Rijk streeft naar streekomroepen. Doel is verdergaande professionalisering. Beschikbare 
middelen worden opgehoogd. Ingangsdatum is nog niet bekend. 

In dit licht is eerder met u besproken dat RTV samenwerking zoekt met Regio8. Daarmee wordt 
tegemoet gekomen aan de voorwaarde voor additionele financiering die door de gemeente in het 
vooruitzicht is gesteld. Dit betreft een bedrag van € 18.500.


Gezonde financiële basis 
Bijgevoegd is een overzicht van de financiële situatie van RTV. Aan de  hand van een extrapolatie 
van de inkomsten van het 1e kwartaal kan geconcludeerd worden dat er perspectief in zit. 


Om de verwachte reclame-inkomsten ook te realiseren, wordt ingezet op

1. Versterking / professionalisering van de redactie

2. Inzet sociale media. 

Dit wordt gerealiseerd door de redactie-functie te vervullen door een kandidate, die bereid is dat 
te doen “tegen het minimumloon”. Om haar heen wordt een team gevormd dat er voor zorgt dat 
radio en televisie elkaar versterken qua nieuws- en achtergrondprogramma’s. Verder zal veel meer 
dan thans het geval is, nieuws en achtergronden worden gedeeld via de sociale media. 

Hierdoor zal het bereik van RTV sterk toenemen en daarmee ook de kans op de noodzakelijke 
inkomsten uit reclames. 


Samenwerking met Regio8 
Bijgevoegd is ons voorstel tot samenwerking met Regio8. Daarin is te lezen dat we een eerste 
stap doen. Vooral gericht op het opdoen van ervaring over en weer. Daarmee wordt  onderling 
vertrouwen opgebouwd. Dat vinden we belangrijk. 

In de dagelijkse samenwerking is de aan te stellen redacteur de centrale spil. Via haar worden 
nieuwsitems, achtergrondreportages, sport, etc. onderling gedeeld en uitgewisseld. Hetzelfde 
geldt voor de inzet van sociale media. Gezamenlijke afstemming en invulling loopt via haar. 


Met Regio8 is vastgesteld dat we qua reclame in verschillende vijvers vissen. 

De adverteerders bij RTV richten zich op de lokale markt. Daarom is het cruciaal voor RTV om als 
lokale partner geïdentificeerd te worden. Ervaring heeft geleerd dat we onze adverteerders anders 
kwijt zijn.

Regio8 daarentegen richt zich op bedrijven die meer streek en regionaal georiënteerd zijn. 

Uiteraard gaan we over en weer de reclamekanalen open zetten voor partijen die daarin 
geïnteresseerd zijn. 


De samenwerking die er thans bestaat tussen Regio8 en Radio Ideaal hebben we als voorbeeld 
genomen. Daarbij levert elke partij zijn (kern)product en de meerwaarde zit in delen en verbeteren. 
Dus delen kennis, overnemen reportages, afstemmen sociale media, etc. 

Van kostenvermindering is nog geen sprake. Sterker, bij Radio Ideaal is het flink duurder 
geworden. Dit kunnen wij ons niet permitteren. 


Urgentie 
Voor RTV is sprake van een unieke kans om de redactiefunctie vervuld te krijgen. Er is een jonge 
kandidate maar die moet wel hom of kuit krijgen. Haar leven moet ook verder. De twee andere 
beoogde teamleden hebben op dit moment een bijstandsuitkering. Ze hebben bewezen talent en 
door de ervaring die ze bij RTV gaan opdoen wordt hun positie op de arbeidsmarkt versterkt. 
Maar ook voor hen geldt; komt er een beslissing of moeten we verder kijken.




	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 


Samen optrekken met gemeente 
Zoals gezegd willen we met deze eerste stap de samenwerking starten. Gezien het beperkte 
budget en de eerdere eisen / tarieven die Regio8 presenteerde, is dit thans het hoogst haalbare. 
Vooral delen van informatie, programma’s, reclamekanalen, etc. etc. 

Deze samenwerking kan echter alleen van de grond komen als de gemeente daar positief over 
oordeelt. Niet alleen qua aanpak maar ook qua inzet van de additionele middelen.


Kip en ei? 
De gemeente verwacht een overeenkomst waarin de samenwerking is vastgelegd. 

Regio8 wil alleen in zee gaan / tekenen als het een gezonde partner betreft, waarvan de 
financiering door de gemeente de komende jaren op niveau blijft (d.w.z. structureel € 18.500 en 
additioneel € 18.500). 


Graag een uitspraak van de wethouder om uit deze klem te komen.  
Dan kunnen we verder met Regio8 en kunnen we snel afspraken maken met het 
redactieteam.  



Bijlage 2 
Aan: Regio8, Peter Berendsen 

Van: bestuur RTV Slingeland 

Betreft: samenwerking RTV Slingeland – Regio8 

Wat vooraf ging 

RTV Slingeland erkent de noodzaak tot samenwerking van lokale omroepen binnen een 
streekomroep. De ook door RTV Slingeland gewenste professionalisering door middel van een 
(betaalde) journalistieke kern versterkt de continuïteit en verbetert de kwaliteit van de uitingen op 
radio, televisie en de sociale media. Die slag zal gemaakt moeten worden op grond van de 
voorgenomen overgang van lokale financiering naar (grotendeels) rijks financiering, naar 
verwachting in 2026, mogelijk wat later. De noodzaak wordt ook gevoed door de eis dat lokale/
streekomroepen bij een volgende licentieverlening zullen moeten voldoen aan een Keurmerk.  

RTV Slingeland heeft in de korte periode van samenwerking met AFM in Aalten en Gelre FM in 
Oost Gelre tussen juli 2022 en mei 2023 negatieve ervaringen opgedaan met het uitgangspunt dat 
goede wil en vertrouwen in elkaar zou leiden tot een situatie dat deze lokale omroepen wel toe 
zouden kunnen groeien naar een streekomroep. Deels lag dat aan de vage, ruim geformuleerde 
afspraken en gebrek aan goede afspraken op cruciale aspecten, maar doorslaggevend was de 
verborgen agenda van met name Gelre FM die tot het besluit van RTV Slingeland heeft geleid tot 
het beëindigen van de samenwerking per 1 mei 2023., Wel heeft RTV Slingerland het gesprek 
over een streekomroep vervolgens direct voortgezet met Regio8. Een interne risico-analyse op de 
punten financiën, radio, televisie, techniek en vrijwillige medewerkers leidde eind 2023 tot de 
conclusie dat voor welke samenwerking dan ook concreet kon worden, een aantal van de in de 
analyse genoemde risico’s het hoofd geboden zou moeten worden. RTV Slingeland is dat stadium 
inmiddels gepasseerd en voelt zich voldoende sterk om de gesprekken over de vorming van een 
streekomroep met Regio8 en het inmiddels aangehaakte Ideaal (Bronckhorst, Lochem) aan te 
gaan. 

Hoe krijgt samenwerking vorm 

Er zijn gesprekken gevoerd, er zijn samenwerkingsvoorstellen geformuleerd, maar de 
handtekeningen zijn nog niet gezet. De wens van Regio8 om een hoger bedrag  per inwoner dan € 
1,25 per jaar te ontvangen speelde daarin een rol, maar ook de vrees van RTV Slingeland eigen 
(reclame)inkomsten te missen was een factor van betekenis.  Op uitnodiging van Regio8 heeft 
RTV Slingeland daarom een aantal voorwaarden aan de voorgenomen samenwerking verbonden.  

De reclame-inkomsten, zo blijkt uit contact met adverteerders, zijn sterk gekoppeld aan de 
herkenbaar bij van RTV Slingeland als lokale entiteit. De periode van samenwerking in 
1Achterhoek heeft daar het proefondervindelijke bewijs van geleverd, toen haakten adverteerders 
af. Dat moet in een toekomstige samenwerkingsvorm dus worden voorkomen. Dat betekent dat de 
radio- en tv-uitzendingen een lokale identiteit dienen te hebben. Daarover willen we inhoudelijke en 
technische afspraken maken.  

Met bovenstaande is niet gezegd dat RTV Slingeland een positie als een soort Winterswijks eiland 
in een toekomstige samenwerking bepleit. De samenwerking zou in de visie van RTV Slingeland 
tot een aantal nieuwe of hernieuwde programmaonderdelen kunnen leiden. Voor de radio betekent 
dat onder meer regionale nieuwsbulletins, een gezamenlijk sportprogramma en mogelijk ook een 
gezamenlijk (wekelijks) nieuws en achtergrondprogramma.  

Voor de televisie kan dat het maken van een lokaal programma binnen een regionaal 
raamprogramma inhouden, zij het dat aan zo’n constructie wel problemen kleven als het omgaan 
met twee verschillende groepen adverteerders tegen mogelijk fors verschillende tarieven. Zolang 
dat soort problemen geen goede (technische) oplossing kennen, is het binnen een streekomroep 



uitzenden van lokale programma’s via één kanaal, hoewel kostenbesparend, geen echte optie. 
Wel gaan we uit van het delen van kennis en informatie, het onderlinge overnemen van 
reportages, het “delen” van partijen die graag gebruik willen maken van beide reclame-kanalen.   

Waar wel onmiddellijke samenwerkingswinst te behalen valt is het digitale domein: de website en 
de sociale media. Binnen RTV Slingeland bestaat de mogelijkheid om op korte termijn met een 
groepje jonge mensen daar een extra inspanning op te plegen. Dat groepje zou de webpagina 
actueel kunnen houden en korte berichten voor bulletins kunnen maken en van langere items 
korte, flitsende bijdragen voor sociale media als Facebook, YouTube en Instagram kunnen maken. 
Voorwaarde daarbij wel is dat één van die medewerkers de voorziene betaalde kracht wordt voor 
ca. 8 tot 10 uren per week. In feite zou hiermee de eerste stap op weg naar professionalisering 
kunnen worden gezet en op deze wijze zou ook de verbinding tussen de (centrale) redactie van de 
streekomroep en RTV Slingeland kunnen worden gelegd. Dan wordt het ook goed mogelijk om 
enerzijds Winterswijkse items, al dan niet in verkorte vorm, aan te bieden aan Regio8 en 
anderzijds items van Regio8 over te nemen met een belang of interessant voor Winterswijk. Op 
een zelfde wijze kan ook uitwisseling van nieuwsberichten en sociale media-items worden 
gerealiseerd en een bijdrage worden geleverd aan de gezamenlijke website.  

Samenvattend 

RTV Slingeland wil de samenwerking met Regio8 van harte aangaan, Cruciuaal is dat de 
bestaande advertentie-inkomsten gecontinueerd kunnen blijven worden. Dat betekent dat de lokale 
programmering die daarvoor de basis is, in stand blijft, zowel op radio als op televisie. 
Randvoorwaarde is dat de additionele financiering van de gemeente Winterswijk ten behoeve van 
de professionalisering, opgeschort in mei 2023, zo snel mogelijk hersteld wordt om de eerste stap 
op weg naar de streekomroep ook daadwerkelijk te kunnen zetten.  

Daarnaast zal de gemeente Winterswijk bereid moeten zijn in de begroting van 2025 een 
substantieel hoger bedrag dan € 1,25 per inwoner per jaar op te nemen, om de ingezette 
professionalisering verder uit te bouwen.   



            Bijlage 3 

REACTIE VAN DE WETHOUDER d.d. 19 april, op verzoek RTV om additionele financiering 

……… 

Daarnaast hebben we gesproken over de aanvullende subsidie om de samenwerking met Regio8 te 
versterken vanuit RTV Slingeland. Regio8 hee< aangegeven dat er geen redacteur voor 8 uur beschikbaar is. 
Het voorstel vanuit RTV Slingeland is om zelf een professional aan te stellen met deze aanvullende subsidie 
en content acAef uit te wisselen met Regio8.  
In het amendement en de beschikking voor de subsidie voor 2024 staat dat de incidentele subsidie 
uitsluitend bedoeld is voor de vorming naar een streekomroep en de samenwerking met Regio8. Daarbij 
staat er beschreven dat de incidentele subsidie wordt uitbetaald zodra er een samenwerkingsovereenkomst 
ligt waarin de afspraken met Regio8 zijn vastgelegd. Ook staat er in de beschikking beschreven dat de 
incidentele subsidie pas kan worden uitbetaald zodra de samenwerkingsovereenkomst in werking is 
getreden. Dan zal de incidentele subsidie ook naar rato worden uitbetaald voor de resterende maanden in 
2024. Hiervoor is ook een aanvullende begroAng noodzakelijk voor de redacteur.  
Wij kunnen dus concluderen dat er nog enkele stappen gezet moeten worden voordat we over kunnen gaan 
tot uitbetaling van deze incidentele subsidie. Concreet is nog nodig:  

- Een samenwerkingsovereenkomst die wordt getekend door RTV Slingeland en Regio8 
- Een (aanvullende) begroAng voor de incidentele subsidie voor de redacteur (die bij de subsidie 

vaststelling aanvraag in 2025 ook kan worden verantwoord met behulp van een financieel 
jaarverslag)  



           Bijlage 4 

Samenwerkingsovereenkomst    .. april 2024 

Op verzoek van de gemeente Winterswijk verklaren partijen, te weten  

Partij 1  Regionaal Mediacentrum REGIO8 

Partij 2  RTV Slingeland 

dat zij samenwerken. 
Deze samenwerking tussen partijen wordt verder ingevuld en aangevuld. 

Een kwartiermaker van NLPO faciliteert het proces waarin REGIO8, RTV Slingeland en 
Radio Ideaal (gemeenten Bronckhorst én Lochem) met elkaar nadere afspraken maken 
over delen van content, programma’s, opnames, etc. Dit alles in de aanloop naar de 
vorming van een streekomroep in de Achterhoek in (naar verwachting) 2027. 

Om verdergaande samenwerking mogelijk te maken zal RTV de additionele middelen, die 
de gemeente Winterswijk ter beschikking stelt, inzetten voor versterking van de redactie-
functie d.m.v. inhuur van een professional.  

Aldus opgetekend en ondertekend     

23 april 2024 

Ulft          Winterswijk 

Peter Berendsen      Rinus Tersteeg     Elizabeth Verheij 
Bestuurder REGIO8      Voorzitter RTV      Secretaris RTV


